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Protokół 50 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Spraw Gospodarczych i Mienia Komunalnego Rady 

Miejskiej w Strykowie odbytego w dniu 14 października 2009 roku 
 
 
Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Grzegorz Kozłowski. 
 
Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Informacja o środkach pozabudżetowych pozyskanych w 2009 roku na realizacje 
zadań własnych. 

2. Sprawy różne, w tym opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję RM.  
 
Zaproponowany porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 1.  
Pani Bożena Motylińska zastępca Burmistrza M-G Stryków odczytała informacje na 
temat środków pozabudżetowych pozyskanych w 2009 roku na realizacje zadań własnych.  
W 2009 roku Wydział pozyskał następujące środki: 

1. Kwotę 50.000 złotych w ramach umowy z PZU Życie S.A na dofinansowanie 
szczepień profilaktycznych przeciwko rakowi szyjki macicy. 

2. 1.163.889,31 złotych z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-
2011 na zadanie „Przebudowa ulic w Strykowie w os. Wolność: ul. Wschodnia, 
Rolnicza, Piłsudskiego, Cmentarna, Cicha, (I etap). 

3. Kwotę 11.958 złotych w ramach programu rządowego „Radosna Szkoła”. Środki 
zostaną przekazane szkołą podstawowym W Dobrej i Niesułkowie na zakup 
wyposażenia kącików zabaw.  

4. W ramach konkursu „Przyjazna Wieś” za zajęcie II miejsca Gmina Stryków uzyskała 
nagrodę w wysokości 5.000 złotych.  

W dniu 3 września 2009 r. Gmina Stryków podpisała z Samorządem Województwa 
Łódzkiego umowę o dofinansowanie pomocy w ramach działania „Odnowa i Rozwój wsi” 
objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Dzięki otrzymanemu 
wsparciu w 2010 r. wybudowana zostanie świetlica wiejska w Ciołku. Kwota dofinansowania 
500.000 złotych. 
Pragnę nadmienić, że Gmina Stryków w partnerstwie ze Stowarzyszeniem Lokalna Grupa 
Działania POLCETRUM uzyskała rekomendacje do dofinansowania wniosku pn. "MAM 
MOŻLIWOŚCI - projekt podnoszący kompetencje kluczowe wśród 231 uczniów klas IV-VI 
Szkół Podstawowych na terenie Gminy Stryków" na kwotę 282.000,00 w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki. Projekt będzie finansowany z Europejskiego Funduszu 
Społecznego. 
W dniu 9 lipca 2009 roku została podpisana umowa między Samorządem Województwa 
Łódzkiego a Miastem Łódź na dofinansowanie zadania „ Metropolitalna sieć 
szerokopasmowego dostępu do Internetu”. Gmina Stryków, jako partner projektu otrzyma 
kwotę refundacji w wysokości 449.997 złotych. Projekt zostanie realizowany w latach 2009-
2010. 
W chwili obecnej na rozpatrzenie oczekują wnioski Gminy Stryków pn. „Gminny system 
selektywnej zbiórki odpadów-zakup zestawów do segregacji odpadów”. Wnioskowana kwota 
dofinansowania 98.975 złotych. Prawdopodobny termin podpisania umowy o dofinansowanie 
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to koniec października oraz projekt pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w 
ul. Witanówek w Dobrej”. 
Wnioskowana kwota dofinansowania 203.555 złotych. Planowane podpisanie umowy o 
dofinansowanie-koniec roku.  
Z końcem września złożony został wniosek w ramach NPPDL 2008-2011 na zadanie 
„Przebudowa ulic w Strykowie w os. Wolność: ul. Wschodnia, Rolnicza, Piłsudskiego, 
Cmentarna, Cicha, (II etap). Wnioskowana kwota dofinansowania to 863.290 złotych. 
Planowany termin rozstrzygnięcia konkursu połowa listopada 2009 r. 
Wydział Informacji, Promocji i Pozyskiwania Środków Pozabudżetowych planuje w miesiącu 
listopadzie złożyć wniosek w ramach PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na zadanie” 
zagospodarowanie obrzeży zbiornika retencyjnego w Strykowie. Wnioskowana kwota 
dofinansowania wyniesie 500.000 złotych. 
Do końca października Wydział złoży wniosek w ramach programu „Radosna szkoła” na 
kwotę 35 981 złotych na zakup wyposażenia dla kącików zabaw w 4 szkołach gminnych. 
Na przełomie grudnia i stycznia planujemy złożyć wniosek do Marszałka Województwa 
Łódzkiego o dofinansowanie budowy sali gimnastycznej we wsi Niesułków. Planowana 
kwota dofinansowania około 600.000 złotych. Środki pochodziłyby z totalizatora sportowego. 
 
Radny Mirosław Kucharski zapytał, czy kwota dot. punktu 2 informacji, tzn. 1.163.889, 31 
zł wpłynęła do budżetu.  
Pani Barbara Walak Skarbnik Gminy Stryków odpowiedziała, że wpłynęła kwota 227tys. 
zł z rozliczenia I etapu, pozostałe środki przekazane będą do budżetu po przekazaniu 
rozliczenia.  
Radny Mirosław Kucharski uważa, że to, co jest napisane w informacji jest nieprawdą, bo 
te pieniądze fizycznie nie wpłynęły do budżetu. 
Pani Skarbnik poinformowała, że zostały podpisane umowy na realizację tego zadania i to 
jest zobowiązanie dla Wojewody, a sposób rozliczenia to jest druga sprawa, jednak nastąpi on 
nie później niż do 31 grudnia 2009r.  
Następnie radny Mirosław Kucharski pytał o ilość osób zajmujących się pozyskiwaniem 
środków pozabudżetowych.  
Pani Burmistrz odpowiedziała, że dwie, pan Witold Kosmowski i pani Tamara 
Kiemaczyńska, którzy współpracują z całym Urzędem.  
Radny Mirosław Kucharski mówił, że tych środków nie trzeba było pozyskiwać, ponieważ 
był to Narodowy Program.  
Pani Burmistrz poinformowała, że to nie takie proste, trzeba było złożyć wniosek i nie 
wszystkie gminy otrzymały te środki.  
Radny Mirosław Kucharski dalej mówił, że to nie było aż takie trudne, teren był 
przygotowany pod inwestycje. Zdaniem radnego pozyskanie środków w Gminie Stryków jest 
na poziomie bardzo niskim, nie wiadomo, z czego to wynika, nie chce oceniać pracy 
Wydziału – mówił radny Kucharski. Zaproponował, aby zastanowić się nad współpracą z 
firmą zewnętrzną specjalizującą się w pozyskiwaniu środków, bo kompetencje pana 
Kosmowskiego są mizerne.  
Radny Karol Lenart pytał, gdzie dotrze sieć szerokopasmowego dostępu do Internetu. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że Internet ten dotrze do Urzędu i jednostek organizacyjnych, 
projekt ten nie przewiduje podłączeń mieszkańców indywidualnych do 2014 roku, później ma 
być ogólnopolski program, który przewiduje bezpłatne podłączenia mieszkańców.  
Przewodniczący Komisji odnośnie środków pozabudżetowych powiedział, że obserwuje ten 
proces w innych gminach, w niektórych przypadkach liczy się sprawa polityczna niż względy 
merytoryczne. 
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Radny Czesław Polit mówił, że ma doświadczenie w pozyskiwaniu środków dla 
gospodarstw, nie jest problemem wypełnienie wniosku, ale spełnienie wszystkich wymogów, 
żadna firma zewnętrzna nie daje gwarancji, że środki się otrzyma, pomimo wypełnienia 
wniosku i spełnieniu warunków.  
Radny Mirosław Kucharski mówił, że także ma doświadczenie w składaniu wniosków, dwa 
jego wnioski zostały odrzucone, a uwagi do wniosków były zasadne. Radny powiedział, że 
nie wierzy w faworyzowanie wniosków. Proszę nie stwarzać takiej atmosfery i nie 
usprawiedliwiać urzędników, powinni oni zgłaszać Radzie problemy, prosić o pomoc prawną, 
środki unijne dostają bogate gminy, bo trzeba mieć zabezpieczenie finansowe - powiedział 
radny Mirosław Kucharski. Następnie zapytał, jak to się stało, kto wpadł na pomysł, żeby 
szczepić dziewczynki, kto złożył wniosek do PZU, radny poprosił o trochę historii w tej 
sprawie.  
Pani Burmistrz odpowiedziała, że pomysł najczęściej bierze się z życia, czyta się różne 
artykuły, zapraszają się różne osoby na pogadanki na temat zdrowia, innych sfer życia. Temat 
wziął się z prelekcji, PZU wspiera różne dziedziny życia, zwrócono się do PZU z zapytaniem, 
czy chce wejść wspólnie z Gminą Stryków w ten program, poza tym PZU finansuje pobyt w 
szpitalach osób z tymi schorzeniami, chętnie przystąpił do programu, bo widzi w tym 
korzyści.  
Radny Mirosław Kucharski powiedział, że nie prawdą jest, że PZU finansuje pobyt w 
szpitalu, większość osób jest nieubezpieczonych w PZU Życie. Radny pytał, kto podjął 
decyzje o wyborze szczepionki, czy PZU miał na to wpływ.   
Pani Burmistrz odpowiedziała, że dwie firmy prezentowały szczepionki tego typu, 
przypomniała, że sam radny Kucharski zabiegał, aby jedna z firm mogła się zaprezentować i 
na jednym ze spotkań były dwie firmy.  
Radny Józef Migdałek przypomniał, że to na posiedzeniu Komisji Edukacji, Zdrowia … RM 
panowie profesorowie z CZMP w Łodzi oraz ze Szpitala im. Kopernika wypowiadali się na 
temat dwóch typów szczepionek, przedstawiali pozytywne i negatywne strony tych 
szczepionek.  
 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica mówił, że może zrozumieć każdego innego radnego, 
który nie ma tak drogich inwestycje, a tu jeszcze wielkie rozgoryczenie, że te środki są, 
zaproponował, aby przerwać te inwestycje w tym okręgu wyborczym, odnośnie szczepionek 
Przewodniczący Rady potwierdził, że były one prezentowane na Komisji Zdrowia, zaproszeni 
profesorowie wypowiedzieli się na ten temat, jedna szczepionka była dwuskładnikowa, druga 
czteroskładnikowa, tutaj także chodzi o pana Kucharskiego – wygrała firma w przetargu 
otwartym, w zakładzie pana Kucharskiego odbywało się szczepienie.  
 
Radny Czesław Polit mówił, że Gmina weszła w program, dobrze, że są sponsorzy, że 
Gmina nie wypłaca całej kwoty z budżetu, to jest reklama dla firmy, ale także mniejszy 
wydatek dla Gminy.  
Radny Mirosław Kucharski zdziwił się, że jego pytania wzbudzają takie emocje, chociaż 
nie są trudne, radny chce wyjaśnić wszystkie wątpliwości.  
Pani Burmistrz przypomniała, że tematem posiedzenia jest informacja z o środkach 
pozabudżetowych pozyskanych w 2009 roku na realizacje zadań własnych, gdyby było 
wiadomo, że pan radny chce historię, to informacja taka była by przygotowana.  
Radny Józef Migdałek mówił, że każdy, kto jest zainteresowany zdrowiem, wie, że nasze 
dzieci są ubezpieczone, PZU jest ubezpieczycielem, jeżeli coś się robi dla dzieci, to i dla 
siebie, jest to drugi rok szczepień, przystąpiono do dobrego programu, bo chodzi o zdrowie 
naszych mieszkańców. 
Radny Mirosław Kucharski mówił, że nie neguje celowości tego szczepienia. 
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Przewodniczący Komisji zwrócił się z prośbą, aby Wydział rozeznał możliwość pozyskania 
środków na ochronę środowiska. 
 
Pani Burmistrz odpowiedziała, że zbiórką odpadów zajmuje się ZGKiM w Strykowie, pani 
Burmistrz przypomniała, że Gmina Stryków przystąpiła do Związku BZURA, będzie budowa 
zakładu utylizacji, jest na etapie tworzenia projektu zakładu.  
Radny Karol Lenart pytał, czy ZGKiM występowała z projektem do tego, coś sama zrobiła.  
 
Ad.2.  
Pani Skarbnik zaprezentowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w 
budżecie na rok 2009 oraz zmiany planu finansowego Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Strykowie na rok 2009.  

• W § 1 proponuje się zwiększyć wydatki budżetu o kwotę 58.400 zł z przeznaczeniem 
na zakup materiałów dla OSP w Swędowie – środki pozyskane z dochodu przez 
jednostkę pomocniczą z roku 2008, zakup materiałów na potrzeby boiska wiejskiego 
w m. Swędów – dochody, które będą uzyskane w roku bieżącym, remont budynku 
komunalnego przy ul. Targowej.  

• § 2 – deficyt w kwocie 58.400 zł sfinansować wolnymi środkami wypracowanymi na 
koniec roku 2008, które na koniec wyniosły roku 2008 2.330.317 zł, rozdysponowano 
2.259.437 zł, pozostało do rozdysponowania ok. 71 tys. zł.   

• § 3, punkt 1 – w ramach środków zaplanowanych do dyspozycji jednostki 
pomocniczej Sołectwo Bratoszewice zaplanowano zakup wyposażenia dla OSP 
Bratoszewice (krzesła, kostka brukowa, bieżące utrzymanie dróg i ulic).  
Punkt 2 – zmniejszyć wydatki na utrzymanie Strażnicy w Swędowie 1700 zł, dokonać 
zakupu wyposażenia dla Klubu Sportowego Huragan, utrzymanie świetlicy wiejskiej 
w Swędowie.  

• § utworzono rezerwę celową w kwocie 7.400 zł na wypłatę odprawy emerytalnej dla 
pracownika Przedszkola Samorządowego w Strykowie, na dzień dzisiejszy pracownik 
ten nie odejdzie z pracy, środki przeznaczyć na składki PFRON w ZS nr 2 w 
Bratoszewicach – jeden z nauczycieli przebywał na rocznym urlopie zdrowotnym, nie 
uzyskał przedłużonego zaświadczenia o dalszym urlopie, zwiększył się stan 
zatrudnienia w tej placówce. 

• § 5 – zmniejszenie wydatków związanych z przebudową ulic w Osiedlu Wolność, 
oszczędności przeznaczyć na rozbudowę Przedszkola Samorządowego w Strykowie w 
kwocie 82 tys. zł oraz sfinansować zakup plotera na potrzeby Wydz. Budownictwa w 
celu dokonywania wypisów i wyrysów z planu zagospodarowania – 18 tys. zł, zakup 
dwóch zestawów komputerowych – 8.500 zł. Pani Skarbnik wyjaśniła, że wzrost 
kosztów modernizacji Przedszkola wynika z tego, że nie uwzględniono rozbiórki 
całego przedszkola i wybudowania nowego budynku, po wykonaniu ekspertyzy 
okazało się, że ściany nie nadawały się do wykorzystania, będzie także zamontowana 
bateria słoneczna w celu pozyskania ciepłej wody. 

• § 6 powstały oszczędności wynikające z opracowania planu zagospodarowania 
przestrzennego, przyjęto uchwały o sfinansowaniu zmian w planie, zostały podpisane 
umowy, płatności będą w roku 2010, oszczędności przeznaczyć na zakup programu 
komputerowego do tworzenia wyrysu i wypisu z planu za kwotę 13.500 zł.   

 
Radny Karol Lenart zapytał, jaką kwotą zamknie się rozbudowa Przedszkola 
Samorządowego w Strykowie.  
Radny Mirosław Kucharski zapytał, kto zaproponował zamontowanie solarów na budynku 
Przedszkola Samorządowego.  
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w 
budżecie na rok 2009 oraz zmiany planu finansowego Zakładu Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej w Strykowie na rok 2009.  
Głosowanie: 6 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się, nieobecny podczas 
głosowania radny Józef Migdałek 
Następnie panią Skarbnik zwróciła się z prośbą dot. zaopiniowania wysokości stawek podatku 
od środków transportowych, minimalne stawki zostały opublikowane na stronach 
Ministerstwa Finansów, Burmistrz nie planował podnosić stawek od środków 
transportowych, jednak zaistniała potrzeba aktualizacji stawek.  
Pani Skarbnik zaprezentowała zmiany, które będą ujęte w projekcie uchwały: 

• Od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 29 ton do 
31, cztery osie i więcej – propozycja stawki podatku 2.480 zł, 

• Od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 31 ton, 
cztery osie i więcej – propozycja stawki podatku 2.480 zł, 

• Od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z 
naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 31 ton, dwie osie – 
propozycja stawki podatku 1960 zł, 

• Od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z 
naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 40 ton, trzy osie i 
więcej – propozycja stawki podatku 2.580 zł. 

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała zmianę wysokości rocznych stawek podatku od 
środków transportowych na rok 2009. 
Głosowanie: 6 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się, nieobecny podczas 
głosowania radny Józef Migdałek 
 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica zapytał, czy do dnia 23 października znana będzie cena 
skupu 1q żyta związanego z naliczeniem podatku rolnego. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że w ubiegłym roku cena skupu żyta została opublikowana 24 
października.  
Przewodniczący Rady Paweł Kasica poinformował, że jeżeli cena ta nie zostanie 
opublikowana do dnia 16 października, to będzie konieczność przełożenia sesji.  
 
Następnie pani Burmistrz zaprezentowała projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży w drodze przetargu lokalu mieszkalnego, chodzi o budynek mieszkalny po łożony 
przy ul. Grunwaldzkiej 20, oficyna domu nauczycielskiego, jedną część zamieszkują 
lokatorzy, pozostała część wolna, przetarg jest ograniczony do mieszkańców Gminy Stryków.   
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży w drodze przetargu lokalu mieszkalnego. 
Głosowanie: 6 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się, nieobecny podczas 
głosowania radny Józef Migdałek 
 
Pani Burmistrz wróciła do dyskusji podejmowanej na poprzednim posiedzeniu Komisji w 
sprawie przedłużenia umowy dla Telefonii Komórkowej Era, chodziło o naliczenie składki 
czynszu, Burmistrz zwrócił się do Ery z propozycją przedłużenia umowy na kolejne 3 lata i 
podwyżką stawki do 1500 zł, poprzednia stawka wynosiła 1000 zł, Era odpowiedziała, że 
dziękuje za przedłużenie, ale nie zgadza się na podwyższenie czynszu, zaproponowała 
przedłużenie umowy na dotychczasowych warunkach.  
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Radny Mirosław Kucharski powiedział, że Burmistrz bardzo dobrze zrobił, trzeba utrzymać 
tę propozycje podwyższenia stawki. 
Radny Teodor Kołodziejczyk zapytał, kto da wpływ do budżetu z tej działki, jeżeli Era 
zrezygnuje z podpisania umowy.  
Radny Mirosław Kucharski mówił, że nikt nie zrezygnuje z takiego miejsca lokalizacji 
stacji.   
Komisja przyjęła następujący wniosek w tej sprawie: Odnośnie zawarcia kolejnej umowy 
dzierżawy terenu pod stację bazową telefonii komórkowej Era komisja wnioskuje o 
utrzymanie stawki zaproponowanej przez Burmistrza Miasta-Gminy Stryków w kwocie 
1.500 zł z propozycją negocjacji.  
Głosowanie: 5 głosów za, 1 głos przeciw, 0 głosów wstrzymujących się, nieobecny podczas 
głosowania radny Józef Migdałek 
 
Odpowiedź udzielona po przerwie przez panią Skarbnik na pytania radnego Lenarta i 
Kucharskiego: pierwotna umowa na rozbudowę przedszkola podpisana na kwotę 2.244.739 
zł, nadzór 26.840 zł, nadzór autorski 3.500 zł, aktualizacja map oraz projekt zamiennego 
2.854 zł, dodatkowe prace 104 zł, łączny koszt 2.381.933 zł. Odnośnie zamontowania solarów 
to z propozycją montażu wystąpił wykonawca inwestycji w części dot. budowy kotłowni, po 
uzgodnieniu z osobą nadzoru autorskiego, doszło do spotkania z Burmistrzem i podjęto 
decyzję o zmianie systemu dostarczania ciepłej wody.  
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała E. Tomczak.  
 
 
     
                    Przewodniczący  
           Komisji Budżetu, Spraw Gospodarczych 
              i Mienia Komunalnego Rady Miejskiej w Strykowie  
 
              Grzegorz Kozłowski  
 

 


